
                          Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady 

Datum: 24. dubna 2025 v 8,30 hod.  v zasedací místnost provozní budovy na skládce Želechovice 

Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Petr Medáček, Mgr. Panaš Petr, Vacková Alena, Ing. Eva Hajná, 
Bc. Skružná Andrea, Bc. Čechová Martina, Motl Jiří, Ing. Šenfeldr Tomáš, Ing. Feiklová Lenka, 
Tomášek René, Ing. Bešta Václav 
Omluven: Ing. Červený Richard 
 
Předsedající: Ing. Medáček Petr - předseda Sdružení 
Zapisovatelka: Venuše Zubáková 
 
Předsedajícím bylo navrženo doplnění Programu v bodu 6 d)  
1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Hospodaření za období leden – březen 2025 
3/ Informace o VŘ na svoz DNO z členských obcí 2025 - 2027 
4/ Zahájení VŘ na zpracování dokumentace EIA k projektu „gasifikace“ 
5/ Informace z návštěv – svoz odpadů  
6/ Rozhodnutí v působnosti valné hromady 

a) určení auditora na ověření účetní závěrky za období 2024 
b) informace o VŘ na vývoz skládkové vody 
c) informace o inventarizaci za rok 2024     
d) zpráva o vztazích za rok 2024 

  7/ Diskuze, různé  
       - zveřejňování zápisů SONO 
       - info o šetření ÚOHS v otázkách VŘ na svozy SKO, plastů a papíru z obcí   
  8/ Závěr 

 
Návrh na usnesení č. 16/111/2025: 
Program po doplnění bodu 6d) byl schválen. 
hlasování:  pro:  10   proti:  0   zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno 

Ad 1) Předseda provedl kontrolu usnesení. Nikdo nemá připomínky.  

 Rada bere kontrolu usnesení na vědomí 

Ad 2) Pí. Zubáková, účetní Sdružení, seznámila radu s přehledem hospodaření sdružení za období 
leden – březen 2025. Přehled byl zaslán členům rady s pozvánkou. 

Návrh na usnesení č. 16/112/2025: 
Rada Sdružení bere na vědomí a doporučuje členské schůzi hospodaření za období leden – 
březen 2025 ke schválení. Výsledkem je převaha příjmů nad výdaji ve výši 100.240,87 Kč. 
hlasování:  pro:  10   proti:  0  zdržel se:   0 
Usnesení bylo přijato.  

Ad 3) Informace o VŘ na svoz DNO z členských obcí 2025 – 2027 

Předseda Sdružení informoval radu o výsledcích výběrového řízení na sběr, svoz a odstranění 
nebezpečného odpadu z členských obcí pro období 1.4.2025 až 31.12.2027. Vítěznou nabídkou 
podala firma FCC BEC, s.r.o., nabízená cena za likvidaci NO se nelišila od cen v pilotním projektu, 
s výjimkou odpadu 20 01 27, zde cena navýšena na 25.000,-Kč/t bez DPH. Cena za dopravu je 
stanovena na částce 35,-Kč/km. K podpisu je připraveno rozhodnutí o výběru dodavatele, po 
zveřejnění bude podepsána smlouva. 



Usnesení č.16/113/2025:  
Rada nemá připomínky a bere informaci na vědomí. 
 
Ad 4) Předseda Sdružení seznámil členy rady s výzvou zadávacího řízení na zpracování 
dokumentace EIA k projektu „gasifikace“, které připomínkovala pracovní skupina. Většina 
připomínek byla akceptována a před zveřejněním výzvy zapracována. Jedná se o zakázku malého 
rozsahu na služby zadávaná v souladu s § 6 ZZVZ. 

Usnesení č.16/114/2025:  
Rada nemá připomínky a bere informaci na vědomí. 
 
Ad 5) Informace z návštěv – svoz odpadů 

V rámci plnění úkolu z poslední členské schůze se uskutečnily celkem 4 výjezdy k získání informací 
a poznatků z lokalit, kde si DSO či obce zajišťují svoz odpadů z obcí prostřednictvím zřízených 
svozových firem. Navštívili jsme:  

1) 19.3.2025 - DSO SOMPO a SOMPO a.s. Pacov – s poznatky z této návštěvy seznámila radu 
Bc. Čechová – a.s. založena 117 členskými obcemi v roce 1997, vybudovala centrální skládku 
odpadů v Hrádku u Pacova a na ni navazující provozní středisko svozu odpadů, včetně 
potřebné infrastruktury, postupně vybudovány překládací stanice odpadů v Humpolci a 
v Počátkách. Dále zajišťuje sběr separovaných odpadů papíru, plastů a skla, dotřiďování 
sebraných odpadů probíhá na velkokapacitní dotřiďovací lince odpadů, která byla uvedena 
do provozu na konci roku 2017. Cílem společnosti je zabezpečit pro členské obce i 
podnikatelské subjekty v regionu kompletní odborné služby v oblasti nakládání s odpady 
dle platné legislativy a to vše za přijatelné ceny – solidární ceny pro všechny stejné, cena 
za výklop cca 75,-Kč. Území je rozlohou podobné našemu, ale počet obyvatel je 4x menší. 

2) 28.3.2025 - Brdská odpadářská společnost, s.r.o. – Mgr. Panaš informoval, že s.r.o. byla 
založena DSO Technické služby Brdy a Hřebeny, od 2021 sváží odpady v mikroregionu, 
vlastní pouze 3 auta, nemají koncovku, zázemí společné s obsluhou sběrného dvora -
vznikla především z důvodu snahy o větší kontrolu nad cenami odpadových služeb pro 
členy svazku. Historicky byly ceny za svoz a likvidaci odpadu výhodné, zafixované z roku 
2011, nový zákon o odpadech ovlivnil cenu od roku 2021, nyní se cena ustálila a je 
minimalistická – dražší koncovka, podobná cena výklopu jako u nás (120 l – 67,30,-Kč). 
Nebyl problém s ukončením stávajícího systému svozu, v roce 2021 skončila platnost 
desetileté smlouvy se svozcem. Porovnáním dat BOS s daty okolních obcí vyplývá, že jsou 
jejich ceny srovnatelné, s výjimkou těch, kteří aktuálně soutěžily nové dodavatele ve 
výběrovém řízení (o 20% vyšší). 

3) 2.4.2025 – Technické služby Týnec nad Sázavou - zřízeny městem jako příspěvková 
organizace města v roce 2014 odloučením od Technických služeb Benešov, roční příspěvek 
zřizovatele činí 20 mil. Kč, v listopadu po hodnocení období případně doplní chybějící 
prostředky nebo naopak prostředky vrátí do rozpočtu města. Město samotné „vychovává“ 
své občany v oblasti odpadového hospodářství, motivuje, ale také „trestá“. Technické 
služby zajišťují komplexní technické (údržba a správa veřejného prostoru, svoz odpadu a další důležité 
činnosti, které zajišťují čistotu, bezpečnost a pohodlí občanů) a komunální služby (svoz komunálního 
odpadu, bioodpadu, papíru, plastu a velkoobjem) pro přibližně 6 500 obyvatel města a jeho 
přidružených obcí a chatařů. Dle volby sváží SKO a BiO 1x za 14 dní, za 7 dní, ale také 2x za 
7 dní, pro separovaný odpad zavádí systém door to door, provozují sběrný dvůr. Výklop 1x 
za 14 dní dražší z důvodu zoufalé ceny na skládce 2.645,-Kč/t. Nesledují jednotlivé výklopy, 
ale sledují solidární cenu na obyvatele  

4) 16.4.2025 - LIKO Svitavy a.s. – nejvíce podobná nám, původně vznikla jako "LIKO, zájmové 
sdružení měst a obcí okresu Svitavy", zakládajícími členy byly obce a města okresu Svitavy. 

https://www.sompo.cz/provozy/skladka-hradek/
https://www.sompo.cz/provozy/skladka-hradek/
https://www.sompo.cz/provozy/sberna-a-prekladiste-humpolec/
https://www.sompo.cz/provozy/sberna-a-prekladiste-pocatky/
https://www.tsbrdy.cz/


Hlavní náplní byl svoz komunálního odpadu od obyvatel i podnikatelů. V r. 1996 byla 
založena nová společnost LIKO SVITAVY a.s., 100 % vlastníky se staly města Svitavy, 
Litomyšl, Polička, Moravská Třebová a okolní obce. Celkem má společnost 81 akcionářů, 
společnost zajišťuje komplexní služby pro obce - sběr a svoz komunálního odpadu, 
nakládání s nebezpečným odpadem (provozování recyklačních dvorů, mobilní svozy), sběr a svoz 
vyseparovaných složek komunálního odpadu (papír, plasty, sklo), svoz velkoobjemového 
odpadu, provoz třídící linky na papír a plasty, provoz sběren druhotných surovin.  
Koncovku nemají, spolupracují ze ZEVO v Brně, skládka dražší než spalovna. Komunální 
odpad likvidují ve spalovně nebo ukládají na skládce u Velkých Opatovic - velká přepravní 
vzdálenost. Sebraný odpad se překládá na 3 překladištích do velkoobjemových souprav (ve 
Svitavách, v Poličce i v Litomyšli). Každé středisko je vybaveno svozovými vozidly 
zabezpečujícími příslušnou spádovou oblast pro cca 57 tis. obyvatel.  Cena výklopu 
podobná jako u nás, města platí solidární cenu 1.097,-Kč/občana. 
 

Z návštěv svozových společností lze vyvodit následující závěry: 

- problémy s technikou (nedostatek či poruchy) 
- nekvalitní obsluha techniky či její nedostatek  
- naše cena za skládku levnější, u nás připadá vyšší podíl z ceny na svoz odpadu 
- cena za výklop 110/120 l popelnice přibližně stejný jako u nás 
- smlouvy na svoz odpadu stanoveny na dobu určitou, u nás dodatkovány 
- vznik společností zhruba před 20 – 25 lety, mají velkou historii 
- nikde nebylo soutěženo se zavedenou značkou nadnárodních korporací 
- v Týnci n S. neporovnávali cenu s ostatními svozci, ale jsou pouze pocitově přesvědčeni, 

že jejich cena je srovnatelná 

Z diskuze k tomuto bodu vyplynuly úkoly: 

- Učinit rozhodnutí, zda se vyplatí vlastní svozová firma, domýšlet dopady takového 
rozhodnutí? 

- Místní svozové firmy v rámci MAS či menších regionů, využití zástupu ze sousedního 
regionu v případě poruchy techniky? 

- Organizace společného výběrového řízení na svoz komunálních odpadů, případně svozu 
vyseparovaných komodit – plastu, papíru a BIO 

- Marketingová propagace sdružení – nízké nebo žádné povědomí nových starostů o 
existenci a úkolu Sdružení „SONO“ v regionu Litoměřicka 

- Udělat průzkum mezi starosty členských obcí, zda znají SONO a jaké benefity členství 
v DSO pro ně přináší, zda vědí o našem projektu „gasifikace“ – formou dotazníku či 
elektronického dotazníku 

- Více mediálně prezentovat SONO, aby se zvýšilo povědomí o důležitosti SONO na úseku 
odpadového hospodářství okresu – využívat kluby starostů malých obcí nebo kluby 
velkých obcí a měst – aktuálně lze využít Klub starostů malých obcí, které se bude konat 
dne 13.6.2025 od 9,30 na Radnici v Třebenicích. 

- Svolat mimořádné jednání rady na téma SONO a jeho budoucnost a úkoly v odpadovém 
hospodářství okresu – 13.5.2025 od 11 hodin 

- Tuto problematiku otevřít k diskuzi na členské schůzi.                                                                                                                                                                

Usnesení č.16/115/2025:  
Rada bere informace na vědomí a doporučuje tuto problematiku prodiskutovat na členské 
schůzi. 
 
 



Ad 6) Rozhodnutí v působnosti valné hromady SONO PLUS, s.r.o. 

a) určení auditora na ověření účetní závěrky za období 2024 
Společnost SONO PLUS, s.r.o. je společností, která má prvně povinnost mít účetní závěrku ověřenou 
auditorem, neboť k rozvahovému dni účetního období 2024 a účetního období bezprostředně 
předcházejícího překročila či dosáhla alespoň dvou kritérií stanovených v § 20 zákona č. 563/1991 Sb., o 
účetnictví, tj. aktiva celkem více než 40 mil. Kč, roční úhrn čistého obratu více než 80 mil. Kč a průměrný 
přepočtený stav zaměstnanců v průběhu účetního období je vyšší než 50. V souladu s ustanovením § 17 
zákona č. 93/2009 Sb. o auditorech je stanovena povinnost účetním jednotkám, které jsou právnickými 
osobami a mají povinnost mít účetní závěrku ověřenou auditorem, určit auditora rozhodnutím nejvyššího 
orgánu právnické osoby. Statutární orgán je oprávněn uzavřít smlouvu o povinném auditu pouze s takto 
určeným auditorem 

Návrh na usnesení č.16/116a/2025: 

Jednání rady sdružení v působnosti valné hromady společnosti SONO PLUS, s.r.o. se sídlem Želechovice 
48, 410 02 Čížkovice, IČO: 25034839, konaná dne 24. dubna 2024     

U R Č U J E 

jako auditora společnosti firmu LN – AUDIT s.r.o. Louny, IČ 25408232, se sídlem Na Valích 510, Louny, 
oprávnění KAČR č. 333, zastoupenou auditorem Ing. Tomášem Horou, č. oprávnění KAČR č. 2061, Louny, 
V Domcích 2602 za účelem ověření řádné účetní závěrky společnosti za kalendářní rok končící dnem 
31.12.2024 a pověřuje jednatele společnosti uzavřením smlouvy o povinném auditu s výše jmenovaným 
auditorem na stanovenou dobu.     

hlasování:   pro:  10  proti:  0  zdržel se:   0 
Usnesení a) bylo přijato. 
 

b) Informace o VŘ na vývoz skládkové vody 
Jednatelka pí Zubáková informovala radu o probíhajícím výběrovém řízení na odvoz odpadních 
vod ze skládky, stará smlouva skončila s koncem roku. Uzavření výběrového řízení se komplikuje 
z důvodu vypořádávání připomínek k probíhajícímu řízení, konec v nedohlednu. Odvoz skládkové 
vody je v současné chvíli realizován na objednávku mimo režim VZ. 

Usnesení č.16/116b/2025:  
Rada nemá připomínky a bere informaci na vědomí. 
 

c) Informace o inventarizaci za rok 2024 
Předseda inventarizační komise seznámil radu s průběhem inventarizace za rok 2024 a se závěry 
zprávy o výsledku této inventarizace – stav majetku zjištěný při fyzické inventuře dne 10.12.2024 
souhlasil se stavem vykázaným v hlavní knize, stav hotovosti ve všech pokladnách souhlasil se 
stavy vykázanými v pokladních knihách. Rovněž stavy účtů pohledávek, závazků a jiných 
majetkových hodnot byly doklady doloženy, žádné rozdíly nebyly zjištěny. Rovněž žádná nápravná 
opatření nebyla stanovena, doporučeno bylo pouze vyřazení nepoužívaného, nefunkčního 
majetku.     
Usnesení č.16/116c/2025:  
Rada nemá připomínky a bere informaci na vědomí. 

d) Zpráva o vztazích mezi propojenými osobami za rok 2024 
 



Zprávu o vztazích mezi propojenými osobami za rok 2024 zpracovala pí. Zubáková, jako jednatelka 
společnosti SONO PLUS a přezkoumala ji dozorčí rada na svém zasedání. Předsedkyně DR pí. 
Vacková uvedla, že předložená zpráva je souborem informací o struktuře vztahů mezi ovládající 
(sdružení) a ovládanou osobou (s.r.o.), byly popsány způsoby a prostředky ovládání, veškerá 
ujednání a úkony mezi oběma společnosti vztahující se k roku 2024. Ujednání jsou popsána 
způsobem přihlížejícím k nutnosti respektovat obchodního tajemství.  Lze konstatovat, že ze 
vztahů mezi propojenými osobami plynou zejména výhody, žádné nevýhody, které by z těchto 
vztahů vyplývaly, nejsou známy. 
 
Usnesení č.16/116d/2025:  
Rada nemá připomínky a bere informaci předsedkyně dozorčí rady pí. Aleny Vackové  
o přezkoumání zprávy o vztazích za rok 2024 na vědomí. 

V 11.40 hodin bylo jednání v působnosti VH SONO PLUS, s.r.o. ukončeno. 

Ad 7) Diskuze, různé 
Zveřejňování zápisů a dokumentů SONO na úředních deskách členských obcí  
Na základě dotazu členské obce, jak, kdy a v jakém rozsahu zveřejňovat dokumenty a zápisy 
„SONO“ sdělujeme, že je třeba hledat analogii se zveřejňováním zápisů z rad a zastupitelstev na 
obcích/městech – usnesení zastupitelstva je veřejný dokument, zápis z jednání zastupitelstva 
může být zveřejněn pouze v anonymizované podobě, záznam z jednání rady města/obce je 
zápisem pro interní potřebu obce a starostu. 

- Zápisy z jednání rady SONO – zápis je interním dokumentem, slouží obci (starostovi, případně 
místostarostovi nebo pověřenému zástupci členské obce v SONO) k získání informací 
projednávaných na radě SONO – tento zápis proto NENÍ veřejným dokumentem a 
NEZVEŘEJŇUJE se, pouze v případě, že bylo zasláno samostatné usnesení z jednání rady. 

na rozdíl od 

- Pozvánky a ekonomických podkladů pro jednání členské schůze , tj. návrh rozpočtu, 
střednědobého výhledu rozpočtu a závěrečného účtu se v souladu se zákonem 250/2000 Sb., 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, ZVEŘEJŇUJÍ, je 
to povinnost každé členské obce dobrovolného svazku obcí. 

 
- Členskou schůzí schválená usnesení a dokumenty – ZVEŘEJŇUJÍ se přímo zaslané 

dokumenty, pokud byly zaslány, nebo OZNÁMENÍ o zveřejnění s odkazem na úřední desku 
www.sdruzenisono.cz, kterým je umožněno nahlížet dálkovým přístupem na úřední desku 
Sdružení obcí pro nakládání s odpady (zkr. SONO), kde jsou schválená usnesení a dokumenty 
zveřejněny. 

V Želechovicích dne 24. dubna 2025 

 

Předsedající: Ing. Petr Medáček                                                      ………………………………………………… 

Zapsal: V. Zubáková              
 
Ověřovatelé zápisu:       
 
 
……………………………………………………………………..                           

http://www.sdruzenisono.cz/

